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Spørgsmål nr. 666 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kort redegøre for forløbet med optaget af poli-
tikadetter herunder oplyse, hvor mange der har forladt uddan-
nelsen samt hvordan man forventer at optaget vil blive med 
opstart 1/9-17, og hvad tænker ministeren på den baggrund om 
tiltaget?” 

 

Svar: 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Justitsministeriet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Den 1. marts 2017 påbegyndte 55 studerende på det første 
hold på politikadetuddannelsen. Pr. 1. juni 2017 påbegyndte 
yderligere 24 studerende politikadetuddannelsen, heraf én fra 
det første hold, der på grund af en skade overgik til juniholdet. 
Politiet har derfor aktuelt 78 studerende i gang med uddannel-
sen. Rekrutteringsforløbet til optagelsesholdet den 1. septem-
ber 2017 er endnu ikke helt afsluttet, hvorfor det endelige antal 
studerende til septemberholdet ikke ligger fast endnu. Rigspo-
litiet planlægger fortsat med henblik på, at der i resten af 2017 
optages yderligere 172 politikadetter, således at der samlet set 
er optaget 250 politistuderende i 2017.  
 
Rekrutteringsmæssigt ser Rigspolitiet politikadetuddannelsen 
som et vigtigt supplement og en god rekrutteringskanal til poli-
tiets basisuddannelse. Rigspolitiet arbejder i øjeblikket bl.a. på 
at udvikle en overbygningsuddannelse (merituddannelse) til 
politikadetuddannelsen, der skal sikre, at politikadetter kan 
overgå til basisuddannelsen med merit, hvis de ønsker det og 
samtidig opfylder betingelserne for ansættelse som politibe-
tjente.”  
 

 

 

 


